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Voorwoord van de voorzitter 

Voor u ligt het jaarverslag 2017 en de vooruitblik op 2018 van de Oostzaanse Adviesraad 

Sociaal Domein (afgekort ASD).  

Medio 2016 is de Verordening adviesraad sociaal domein vastgesteld. Hierin zijn de 

nieuwe taken en verantwoordelijkheden formeel vastg elegd. Nieuw is de breedte, 

passend bij de gemeentelijke verantwoordelijkheden voor het sociale domein, 

voortvloeiend uit de drie decentralisaties en de nagestreefde integrale wijze van werken. 

Dus zowel de Wet op de maatschappelijke ondersteuning als Jeugdwet en Participatiewet. 

Nieuw is ook dat de ASD - naast het college van B&W- ook de gemeenteraad gevraagd 

en ongevraagd kan adviseren.  

Dit jaarverslag is een latertje. Per medio mei 2018 nog een zittende college van B&W, 

maar nog geen nieuw college. Wij zullen dit jaarverslag met de opvolgende wethouders 

bespreken als de bemensing bekend is.  

Dit jaarverslag gaat over Oostzaners. Over inwoners, mensen, burgers. We representeren 

groepen mensen die een beroep doen ondersteuning door de gemeente om zoveel 

mogelijk mee te kunnen doen in onze maatschappij. We representeren ook groepen 

burgers die anderen daarbij met raad en daad helpen. Denk daarbij aan vrijwilligers, buren 

en mantelzorgers.  

Onze wens voor 2018 is om in goede samenwerking met onze achterbannen nadrukkelijk 

onze input te blijven geven, teneinde de representatie van groepen inwoners in de volle 

breedte van het sociaal domein te behartigen. Niet alleen op basis van inhoudelijke 

expertise, maar vooral ook op basis van goed en zinvol contact met onze achterban, die 

ons van input voorziet met ervaringen en signalen uit de praktijk. Wij zorgen er ook in 2018 

voor dat onze expertise op peil blijft door deel te blijven nemen aan de prima 

scholingsmogelijkheden die met name de Hoge School in Haarlem biedt.  

Wat wij daarbij belangrijk vinden is vroegtijdig contact met ambtenaren van de gemeente 

of mensen ingehuurd door de gemeente in het proces van beleidsvoorbereiding en 

uitvoering. Dit hebben wij in 2017 als waardevol ervaren. Het voorkomt haastwerk, 

mosterd na de maaltijd en wederzijds onnodig administratief werk rondom onze adviezen. 

Wij staan in 2018 ook open om de  7 medewerkers van voormalig Baanstede - per 1 

januari 2018 als ambtenaar in dienst van de gemeente Oostzaan -, te vertegenwoordigen. 

Zij vallen qua collectieve cliëntenparticipatie nog steeds onder de Wet sociale 

werkvoorziening en niet onder de Participatiewet. Die leemte zullen wij desgevraagd 

invullen.  

Netty van Schaik, 22 mei 2018. 
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Samenstelling van de Adviesraad 

Wij hebben in 2017 helaas afscheid moeten nemen van Agnes Koehorst.  

Agnes is na een kortdurend ziekbed overleden in het voorjaar van 2017.  

Zij heeft zich jarenlang ingezet voor onze adviesraad en heeft de GGZ-problematiek 

prominent op de agenda gezet van de hele Zaanstreek, en ook bij ons in Oostzaan. 

Medio 2017 hebben wij een nieuw betrokken en deskundige lid mogen verwelkomen, die 

inmiddels ook bij ons haar draai heeft gevonden. Haar naam is Carin Brands.  

De Adviesraad telt begin 2018 acht leden. Het maximale aantal leden is negen. Wij 

hebben gedurende heel 2017 een secretaris gemist. We hebben met zijn allen geprobeerd 

om deze lacune zo goed mogelijk op te vangen. Als vrijwilligers met allen drukke agenda’s 

naast de Adviesraad. Het ziet ernaar uit dat we in het eerste deel van 2018 ook de 

secretarisfunctie goed kunnen invullen. 

Alle leden hebben naast een brede maatschappelijke interesse en affiniteit met alle 

beleidsvelden van het sociaal domein, ook eigen aandachtsvelden waar zij zich op richten: 

Ina van Tongeren: gezondheidszorg.  

John Boom: ouderenzorg, wonen, welzijn en zorg, jeugdhulp, en vervangend voorzitter.  

Rob van Laere: jeugd, onderwijsuitval leidend tot jeugdzorg. 

Roy Maes: buurtinitiatieven, wijkgericht werken, samenwerking formele en informele zorg.  

Jan Nuij: weerbaarheid en zelfredzaamheid in brede zin en de grenzen daaraan.  

Margreet Klaasse Bos: transitie en transformatie in het sociale domein, participatie.  

Carin Brands: Geweld in afhankelijkheid. Huiselijk geweld in alle vormen maar met name 

Partnergeweld en Ouderenmishandeling waaronder ontspoorde zorg en financieel misbruik. 

Netty van Schaik: onafhankelijk voorzitter met adviserende stem, juridisch-bestuurskundig 

algemeen, participatie.  

Vergaderingen en activiteiten ASD 

Wij hebben in 2017 advies of een informele inhoudelijke reactie uitgebracht over diverse 

onderwerpen binnen het sociaal domein.  

De ASD is in 2017 tien maal plenair bijeen geweest. Er is een beperkt aantal formele 

adviesaanvragen geweest. Echter, de interactie met de ambtenaren van Over-gemeenten 

en dus informeel advies in een vroegtijdig stadium is gestaag toegenomen. Dat stellen wij 

zeer op prijs. Daarnaast is veel tijd besteed aan informatie vergaren over 

nieuwe/hernieuwde thema’s binnen het sociale domein. Er zijn verschillende mensen 
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uitgenodigd om tijdens de vergadering toelichting te geven over diverse onderwerpen. En 

we zijn er veel op uit geweest om achterliggende kennis en informatie te vergaren. 

Buiten de deur betreft het bijeenkomsten georganiseerd door bijvoorbeeld de Hoge school 

in Holland en bijeenkomsten georganiseerd door de gemeente of de samenwerkende 

gemeenten binnen onze regio.  

We noemen een aantal thema’s: 

-autisme 

-Participatiewet 

-mantelzorg 

-onafhankelijke cliëntondersteuning 

-zichtbare en onzichtbare armoede onder kinderen 

-zorgmarkt 

-Wmo inkoop 

-samenwerking met de ASD Wormerland 

 

Ook hebben we tijdens onze vergaderingen zoveel mogelijk expertise met elkaar gedeeld. 

We hebben daartoe deskundigen uitgenodigd om met elkaar van gedachten te wisselen 

over de volgende onderwerpen: 

- schuldhulpverlening 

- de rol van de politie binnen het sociaal domein 

- de rol van de meldpunten van de GGD 

- de toekomst van voormalig Baanstede-medewerkers 

- jeugdhulp 

- inkoop Wmo 

Eind 2017 heeft de ASD extra aandacht besteed aan de evaluatie van het eigen 

functioneren. Dit heeft ons geholpen om onze insteek voor de komend tijd als breed 

adviesorgaan in het sociale domein ook in 2018 waar te kunnen maken.  

Verantwoording van het toegekende budget 2017 

Het budget bedroeg 2.000 euro.  
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Besteed is 1.206 euro. Waarvan abonnementen op vakliteratuur 948 euro. Het  verschil 

van 259 euro is besteed aan een gezamenlijk etentje, carpoolen naar bijeenkomsten en 

bloemen voor de uitvaart van Agnes Koehorst.  

Het bestede budget voor abonnementen op vakliteratuur betrof het abonnement op het 

Wmo-magazine. Dit is een blad, uitgegeven door een commerciële firma. De 

abonnementen zijn in een ver verleden door voorgangers afgesloten en automatisch 

verlengd. Dit hebben wij opgezegd omdat de huidige leden van de Adviesraad geen 

meerwaarde hebben kunnen ontdekken in de geboden informatie en omdat een aantal 

geabonneerden sinds geruime tijd geen deel meer uitmaakt van onze Adviesraad.   

 

Ontwikkelingen in het werkgebied, vroegtijdigheid en communicatie 

Waar in 2014 nog hard werd gewerkt aan de nieuwe lokale regelgeving en beleidskaders, 

voortvloeiend uit de Wmo en Jeugdwet, lag het accent in 2015 vooral op het toepassen en 

uitvoeren daarvan. In 2017 heeft de ASD zich daarnaast gericht op het voornemen van de 

gemeente Oostzaan om vanaf begin 2017 taken ten aanzien van Participatiewetgeving en 

schuldhulpverlening zelf te gaan doen in plaats van uit te besteden aan de gemeente 

Zaanstad. Wij zullen ons in 2018, zoals reeds vastgelegd in lokale regelgeving en 

beleidskaders, richten op de monitoring van de uitvoering daarvan.  

Een positieve noot onzerzijds. De samenwerking met de mensen die verantwoordelijk zijn 

voor de publiekscommunicatie van de gemeente is in 2017 – in tegenstelling tot 

voorgaande jaren - prima geweest. We hebben in het eerste kwartaal van 2017 

hernieuwde afspraken gemaakt. Ons onderdeel van de website is up to date en de 

communicatie verloopt via korte lijntjes.          

En nog een positieve noot. De gemeente heeft in 2017meer dan voorheen de ASD in een 

vroegtijdig stadium van beleidsvorming of uitvoering betrokken. Ook is er meer zicht dan 

voorheen op de voorzienbare jaarplanning opdat wij ons goed kunnen voorbereiden. De 

redenen liggen voor de hand. Het werk van de ASD is vrijwilligerswerk. Daarnaast heeft 

een ieder van ons we ook andere werkzaamheden, activiteiten en verplichtingen die onze 

inzet vragen.  

De samenwerking met de contactambtenaar is binnen de gegeven omstandigheden goed 

geweest. Wel hebben we gemerkt dat door de dagelijkse ambtelijke werkdruk, hectiek van 

de dag en dus tijdgebrek teveel voorbereidend werk naar ons als vrijwilligersorganisatie is 

verlegd. Dat vinden wij niet juist. Wij vragen de verantwoordelijken binnen gemeente om in 

2018 de contactambtenaar de tijd te geven die nodig is om de taken voor de Oostzaanse 

ASD adequaat uit te kunnen voeren. 

 


